
Miljøudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 19. marts 2015

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

MIU alm. del

Samrådsspørgsmål Y
Ministeren bedes redegøre for forholdene omkring oprydning ved Høfde 42,
herunder:
– om ministeren er enig med regionen i, at det mest forsvarlige er at fjerne

giftdepotet ved Høfde 42,
– om ministeren er enig i, at regeringen har det overordnede politiske ansvar

for at sikre at giftdepotet ved Høfde 42 ikke skrider i havet eller eroderes
med omfattende forurening til følge, og hvem der efter ministerens opfat-
telse har ansvaret for vedligehold, oprydning og sikring af området,

– hvad ministerens agter at foretage sig for at få fjernet depotet i lyset af den
viden, der i dag eksisterer om havstigninger og kraftige storme, lækage fra
depotet og mulighederne for delvis privat finansiering af fjernelsen,

– redegøre for økonomien for oprydning og sikring af Høfde 42, tidsplanen
herfor og statens bidrag til dette

– ministeren vil give tilsagn om en hurtig undersøgelse af muligheder for at
anvende andre teknologier end de allerede undersøgte – og dermed også
alternativer til den anbefalede løsning med behandling ved forbrænding i
Nyborg forud for deponering i Norge – herunder teknologier anvendt eller
beskrevet i regi af USA’s Superfund, Kviksølvkonventionen, EU m.fl.
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